
 

بازهم انتشار سوالات امتحان نهایی 
رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین کیفیت وزارت آموزش و 
پرورش در پاسخ به پرسشی درباره انتشار سوالات امتحان 
نهایی درس تعلیمات دینی چند دقیقه بعد از شروع آزمون در 
روز جاری در برخی کانال های تلگرامی اظهارکرد: ما هیچ وقت 
ادعا نکردیم انتشار سوالات را به صفر برسانیم، چراکه مدیریت 
فضای مجازی دست ما نیست. شفاف و صریح می گوییم که 
ادعا نداریم انتشار سوالات را به صفر برسانیم. ممکن است 
کانال های سودجو و افرادی با سوءنیت در حوزه ها حضور 
داشته باشند و با هر ابزاری که قابل کشف هم نباشد عکسی 
بگیرند و منتشر کنند. محسن زارعی تاکید کرد که همه 
تدابیر لازم از دوربین مداربسته تا سیگنال یاب درنظر گرفته 
شده تا کسی در داخل جلسه آزمون نتواند پاسخ ها را دریافت 
کند. او با تاکید بر تدابیر درنظرگرفته شده در حوزه های 
امتحانی و بیان اینکه همکاران ما تا جایی که بتوانند موضوع 
را کنترل می کنند، گفت: هرچند ممکن است بازهم تصویری 
پخش شده باشد، اما صرف پخش سوال در زمانی که همه 
شرکت کنندگان تحت مراقبت در حال آزمون هستند، مطرح 
نیست. زارعی ادامه داد: ضمن آنکه آزمون ها تشریحی هستند 
و این خیلی کار مشکلی است که پاسخ های سوالات تشریحی 
را دریافت کنند، آزمون ها چهارگزینه ای نیست و این کار 
بسیار سخت است و بروز چنین اتفاقاتی درصد خیلی پایینی 
هم دارد. اما برای همین درصد پایین و اینکه افرادی بخواهند 
پاسخ  ها را دریافت کنند برای ما مساله است که صورت نگیرد. 
ما خودمان هم اعلام کردیم ساعت ۸ و نیم صبح سوالات را 
منتشر می کنیم. مساله ما این است که کسی نتواند داخل 

حوزه امتحانی پاسخی را دریافت کند.

 تبلیغات اهدای عضو در فضای مجازی 
دروغ است

رئیس مرکز مدیریت پیوند و درمان بیماری های وزارت 
بهداشت گفت: تبلیغات در فضای مجازی درخصوص اهدای 
اعضایی مانند قلب، کبد، پانکراس، ریه و قرنیه کذب محض 
است. امیرحسام علیرضایی در پاسخ به این سوال ایلنا که در 
سال ۱۴۰۱ چه میزان پیوند انجام شده و بیشترین پیوند در 
چه زمینه ای بوده است؟ بیان داشت: در سال ۱۴۰۱ تعداد 
۳۵۱۰ پیوند انجام شده و بیشترین پیوند با ۲۴۳۱ مورد 
کلیه و پس از آن کبد با ۸۹۳ مورد بوده است. او در پاسخ 
به این سوال که آیا برای اهدای عضو هزینه ای پرداخت 
می شود و بازار سیاه در این زمینه وجود دارد؟ ادامه داد: 
برای اهدای عضو از اهداکنندگان مرگ مغزی به خانواده 
اهداکننده عضو، هیچ گونه مبلغی پرداخت نمی شود و عضو 
اهدایی نیز به صورت رایگان در اختیار گیرنده قرار می گیرد. 
این عضوها شامل کلیه، کبد، قلب، ریه، پانکراس و روده 
می شود. درخصوص اهداکنندگان زنده )فقط کلیه( نیز 
مبلغی به عنوان پاداش ایثار در اختیار اهداکننده کلیه قرار 
می گیرد. رئیس مرکز مدیریت پیوند و درمان بیماری های 
وزارت بهداشت در این مورد که چه تعداد در صف انتظار 
عضو پیوندی هستند، تصریح کرد: براساس اعلام سامانه های 
وزارت بهداشت ۱۸۰۰۰ نفر در لیست انتظار پیوند عضو 
هستند. علیرضایی درباره تبلیغات اهدای عضو در فضای 
مجازی و اینکه آیا از این طریق برای اهدای عضو اقدام 
می شود؟ تصریح کرد: تبلیغات درخصوص اهدای اعضایی 
مانند قلب، کبد، پانکراس، ریه و قرنیه کذب محض بوده 
و امکان چنین اعمالی از اهداکننده زنده وجود ندارد. البته 
درخصوص کبد در موارد خاص از اهداکننده زنده )بیشتر 
در کودکان از والدین به فرزند و در بیمارستان های محدود( 
امکان پذیر است. درخصوص پیوند کلیه نیز با توجه به ثبت 
اطلاعات اهداکنندگان و گیرندگان عضو در سامانه وزارت 
بهداشت و صدور مجوز پیوند امکان تخلف وجود ندارد. 
همچنین فهرست سایت های متخلف جهت پیگیری قانونی 

به مراجع ذیربط ارسال شده است. 

پاداش خدمت
فرهنگی بازنشسته هستم و هنوز پاداش خدمت را 
برایم واریز نکرده اند. از مسئولان وزارت آموزش و پرورش 

درخواست رسیدگی به این موضوع را دارم.

فرهنگی بازنشسته از تهران

گرانی میوه
قیمت میوه واقعا خیلی گران شده و خرید آن برای قشر 
ضعیف جامعه خیلی سخت است. از مسئولان گرامی تقاضا 
داریم که نظارتی بر میادین میوه و تره  بار داشته باشند تا بلکه 

قیمت  میوه کمی پایین بیاید.
احمدی از تهران

کولر مترو
 تراکم مترو سرسام آور شده است، بعضی از قطارها 
کولرهای شان خراب است که با توجه به ازدیاد مسافر اصلا 
امکان تنفس وجود ندارد. چرا مسئولان فکری به حال این 

شلوغی ها نمی کنند.
صمدی از تهران

طلاق و گرانی
آقایان و مسئولان دولتی، مدت هاست که فرزندان ما 
تشکیل خانواده  داده اند و زیر بار سنگین اجاره خانه ها و گرانی 
مایحتاج عمومی در شرف نابودی و جدایی از همسر قرار 
گرفته اند. حقوق اندکی که آنها دریافت می کنند پاسخگو 

مایحتاج آنها نیست. فکری اساسی بیندیشید.

حسینی از اسلامشهر

آرمان ملی. اخبار شهر را که دنبال کنید، 
با عجایبی روبه رو می شوید که درست است در 
سالیان مدیریت شهری تکرار شده اند، اما باز هم 
عجیب و غریب بودن خود را برای شهروندان 
اتحادیه  اینکه: دبیر  حفظ کرده اند. یکی 
نانوایان بهارستان، مدیر بخش سازندگان 
نظام مهندسی تهران شد! در واکنش به این 
انتصاب، عضو نظام مهندسی ساختمان گفت: 
از میان سازمان های ذی مدخل در صنعت 
ساختمان، بی شک سازمان نظام مهندسی 
به عنوان یک صنف تخصصی و خانه مهندسان، 
نقش کلیدی در ساماندهی ساخت وسازها را 
دارند. در چنین شرایطی قرارگیری فردی که 
سمت دبیر اتحادیه نانوایان را دارد به عنوان 
مدیر واحد سازندگان نظام مهندسی استان 
تهران، قطعا با پیامدهای جبران ناپذیری همراه 
خواهد بود. بحث انتصاب های نادقیق تنها 
مربوط به سازمان نظام مهندسی نمی شود؛ 
یکی از اعضای شورای شهر تهران انتصاب 
برخی مدیران شهرداری تهران برخلاف مقررات 
دانسته و بر ضرورت ورود جدی سازمان بازرسی 
تاکید کرده است. ناصر امانی، با بیان اینکه 
انتصاب برخی مدیران شهرداری تهران برخلاف 
مقررات صورت گرفته، بیان داشت: در این 
انتصاب ها، یا شرایط درج شده در اساسنامه 
سازمان های تابعه شهرداری برای انتخاب 
برخی مدیران عامل نقض شده است یا شرایط 
حداقلی تعیین شده در طرح طبقه بندی مشاغل 
و آیین نامه استخدامی شهرداری تهران برای 
بعضی سمت های مدیریتی رعایت نشده است.  

اما انتصاب  برخی مدیران ، می تواند سلامت 
شهر را به خطر بیندازد. آتش نشانی اعلام کرده 
است: بیش از ۱۱ هزار ساختمان در خطر در 
تهران وجود دارد. قدرت ا... محمدی، مدیرعامل 
سازمان آتش نشانی تهران توضیح داد: این بیش 
از ۱۱هزار ساختمان درخطر تغییر کاربری 
دادند و منازل مسکونی را سوله و انبار کردند؛ 
آن هم در کوچه هایی که قابلیت امدادرسانی 
ندارند.  بحث این ساختمان های ناایمن همزمان 
با آتش سوزی انباری در میدان رازی تهران، که 
روز شنبه صبح اتفاق افتاد، دوباره طرح شده 
است. یک مسئول دیگر، از وضعیت بحرانی 
۹۵ ساختمان در پایتخت پرده برداشته و گفته 
شهردار تهران باید لیست ساختمان های ناایمن 
را اعلام کند! مهدی بابایی، رئیس کمیته ایمنی 
شورای شهر تهران تصریح کرده که اعلام  لیست 
ساختمان های ناایمن، تشویش اذهان عمومی 
نیست. اما چرا بحث ساختمان های ناایمن و 
انتصاب مدیران بی ارتباط با منصب جدید، 
اینجا مطرح می شود؟ به این جمله محمدی، 
عضو سازمان نظام مهندسی استان تهران، 
اشاره می کنیم که وی با اشاره به انتصاب عضو 
اتحادیه نانوایان به عنوان یکی از مدیران سازمان 
نظام مهندسی، گفت: »مساله پایین بودن عمر 
مفید ساختمان ها و همچنین موضوع ساخت 
از جمله چالش های صنعت  ایمن  مسکن 
ساختمان است، یکی از دلایل پایین بودن عمر 
مفید ساختمان ها حضور افراد غیرمتخصص و 
متفرقه در این صنعت است که می توان گفت از 
جمله دلایل ساخت واحدهای مسکونی و غیر 

کیفی است.«

   وزارت شهرسازی ورود کند
باشگاه خبرنگاران، از زبان عضو نظام 
به  توجه  با  نوشت:  ساختمان  مهندسی 
تخلفات در حوزه نظام مهندسی از جمله 
انتصابات اعضای غیر متخصص باید وزارت راه 
وشهرسازی به این موضوع جدی تر ورود کند. 
محمدی افزود: با توجه به آن که در حال حاضر 
روند ساخت وساز پروژه های مسکن در کشور 
با اجرای طرح های نهضت ملی مسکن رو به 
رشد است بنابراین در این حوزه باید نظارت ها 
تشدید شود. به گفته عضو نظام مهندسی 
ساختمان مدیر واحد سازندگان سازمان 
نظام مهندسی استان تهران مسئولیت مهم 
رسیدگی به امور مهندسان مجری را بر عهده 
دارد. این در حالی است که با توجه به اینکه 
در حال حاضر به کارگیری مجری ذی صلاح 
برای تمامی ساختمان ها الزامی شده است، 
این امر نادیده گرفته می شود. او توضیح داد: 
واحد سازندگان نظام مهندسی تهران بخشی 
مهم است که لازم است، فردی متخصص 
به صورت متمرکز و تمام وقت، عهده دار این 
سمت باشد. عضو نظام مهندسی با اشاره به 
ایجاد مخطرات برای ساختمان های شهر با 
توجه به حضور و انتصاب افراد غیرمتخصص، 
اظهارکرد: در این بین سازمان نظام مهندسی، 
شهرداری ها و وزارت راه و شهرسازی به عنوان 
ارکان مسئول در صنعت ساختمان نقش 
کلیدی در نظارت بر روند ساخت و سازها 

دارند و با توجه به مشکلات پیش آمده، به نظر 
می رسد که وزارت راه وشهرسازی در جایگاه 
ناظر بر عملکرد سازمان نظام مهندسی به این 
موضوع رسیدگی کند تا مالکان و سازندگان 
بیشتر از این متضرر نشوند و کار های خود را 

به صورت صحیح و با سرعت انجام شود .

   اراده ای برای حل مشکلات دیده 
نمی شود

ارتباط  و  ساختمان ها  ایمنی  بحث  از 
آن ها با مدیران غیرمتخصص که بگذریم 
می توان به وضعیت پس از حادثه و زمانی که 
ساختمان های ناایمن بر اثر اتفاقاتی مثل 
زلزله و آتش سوزی دچار سانحه، حادثه و یا 
بلایای طبیعی خانمان سوز می شوند اشاره 
کنیم. تکلیف شهروندانی که ساختمان های 
آن ها ویران شده یا در خطر و معرض ویرانی 
قرار دارند، چیست؟ اینجاست که بلافاصله 
نام سوله های مدیریت بحران به ذهن می آید و 
این جمله یکی از اعضای شورای شهر تهران که 
گفت:  اراده ای برای حل مشکلات سوله های 
مدیریت بحران دیده نمی شود.  احمد صادقی 
در تذکری در یکصد و چهل و هشتمین جلسه 
شورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه سیل، 
زلزله و آتش سوزی از حوادث اصلی تهران 
هستند، افزود: سالیانه به میزان زیادی هزینه 
می کنیم که بگوییم یک فضا روی گسل قرار 
گرفته است، اما کمترین هزینه را می کنیم 
که بگوییم یک فضا ناایمن است. او ادامه داد: 
با وجود تذکرات ما و دستورات شهردار تهران، 
اراده ای برای حل مشکلات دیده نمی شود 
و همچنان دو سازمان ورزش و پیشگیری 
مدیریت بحران عزمی در تحویل و بازپس گیری 
سوله های بحران ندارند . عضو شورای شهر 
تهران توجهی به این امر نداشته و کار را 
سپرده اند به دو رئیس سازمان ورزش و سازمان 
پیشگیری و مدیریت بحران که هیچ کدام 
از این روسا به دنبال تحویل و بازپس گیری 
سوله ها نیستند یا اختیاری برای این امر ندارند. 
او تصریح کرد: از آقایان باقری و توکلی زاده 
به عنوان معاونان شهردار تهران می خواهم وقت 
بگذارند و به این موضوع با توجه به منویات 
ریاست محترم شورا و دستور صریح شهردار و 

مصوبات مکرر شورا، رسیدگی کنند. 
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فضای مجازی

اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

آرمان ملی- اگر سر و کارتان با شبکه های اجتماعی باشد 
حال به عنوان تولید محتوا و یا محلی برای کسب و کار اینترنتی 
نیازتان به استفاده از فضای مجازی باشد، بدون شک معنای 
واقعی اعصاب خردی و کلافگی را با تمام وجود لمس خواهید 
کرد. شبکه های اجتماعی مثل اینستاگرام فیلتر شده اند و 
استفاده از فیلترشکن نه تنها سرعت اینترنت را پایان می آورد 
که حجم نت را خیلی زود تمام می کند و از سوی دیگر خود 
فیلترشکن ها با هزار اما و اگر و کارکردن و کارنکردن مواجه 
هستند و همه این ها در حالی است که مسئولان هنوز جایگزین 
مناسبی برای شبکه های فیلترشده در نظر نگرفته و در عین 
حال بر فیلترکردن و اعمال محدودیت بیشتر در فضای مجازی 
مصمم و مصر هستند. روزگذشته محمدجعفر منتظری، 
دادستان کل کشور در حالی که در آیین تکریم و معارفه رئیس 
کل دادگستری دادستان کل کشور، حضور داشت، اعلام کرد 
که فیلتر برخی شبکه های اجتماعی مصوبه لازم الاجراست و تا 
زمانی که مدیران شبکه های اجتماعی حاضر نشوند )مقررات 
ما( را بپذیرند شرایط ادامه خواهد داشت.  او بحث فیلترینگ 
و مصوبه لازم الاجرای آن را همراه بحث حجاب مطرح کرد و 
بیان این نکته که اشاعه بی حجاب و ولنگاری)مطرح نشد که 
آیا این اشاعه به فضای مجازی هم مربوط است یا خیر( یک 
غفلت در کار فرهنگی است، در این زمینه نقص قانونی وجود 
داشته که لایحه ای برای برطرف شدن آن تنظیم و تحویل 
دولت شده است و دولت پس از انجام اصلاحاتی لایحه را تقدیم 
مجلس کرده، ضمن اینکه انتظار می رود که مجلس این قانون 

را تصویب و نهایی کند. منتظری بیان داشت: چنانچه مشخص 
شود کسانی در جهت کشف حجاب و ولنگاری خط دشمن را 
دنبال می کنند دستگاه قضائی و امنیتی برخورد خواهند کرد.

  نظرات غیرهمسو درباره فیلترینگ
در خصوص بحث فیلترینگ، اواخر اردیبهشت، جلال 
رشیدی کوچی، نماینده مردم مرودشت در توئیتی نوشت: 
قبلا هشدار داده بودم، تنها دستاورد فیلترینگ ایجاد بازار 
مکاره و پررونق خرید و فروش فیلترشکن است. او گفته بود که 
فیلترینگ حضور مردم در شبکه های اجتماعی خارجی را کم 
نکرده، فقط باعث ایجاد زحمت و هزینه برای مردم شده است. 
همین داستان برای آیفون  ۱۴ هم صادق است. وزیر ارتباطات 

باید پاسخگو باشد. همان موقع، اسحاق جهانگیری، معاون اول 
حسن روحانی، رئیس جمهور پیشین هم گفت: در شرایطی 
که کشور ها در حوزه تکنولوژی در حال رشد هستند، ما درگیر 
فیلترینگ شدیم! پیش تر یعنی آبان ۱۴۰۲، علی خضریان، 
نماینده تهران هم اظهارنظر کرده بود که شرایط فعلی اثبات 
کرد که فیلترینگ نیاز به مجوز مجلس ندارد. او توضیح داده 
بود که عموم کارهای ما در فضای مجازی انجام می شود. 
منتهی فیلترینگ با یک رای قاضی هم رخ می دهد و تا این 
سطح می توان کار را انجام داد. ما در مجلس دنبال ساماندهی 
شرایط بودیم آن وقت ما را متهم به فیلترینگ می کردند. این 
ماخذه توسط کسانی مطرح شده که دنبال منافع اقتصادی در 
فضای مجازی بی در و پیکر بودند؛ فرزند من در همین فضای 
مجازی باید درس می خواند اما اینترنت کودک و بزرگسال 
یکی بود. در کجای دنیا این اتفاق رخ می دهد؟ باید گفت که 
در برآورد خسارت ها و زیر ذره بین گرفتن آسیب های واردشده 
به کسب وکارها توجه صرف به استارتاپ ها یا در نظر گرفتن 
برخی مشاغل خاص ممکن است حواسمان را از اقشار و افرادی 
که معمولا بی صداتر و در حاشیه تر هستند پرت کند. ممکن 
است توجه همه به جوانان، شهرنشینان، متخصصان حوزه های 
مختلف، استارتاپ ها و شرکت ها معطوف شود و زن یا مردی 
را که در یکی از روستاهای کشور با دست خود صنایع دستی 
می سازد یا محصولی تولید می کند، از چشممان دور بماند؛ 
زنانی که اگر با آن ها صحبت کنید از صفر شدن درآمدشان 

می گویند. 

دادستان کل کشور گفت: تا زمانی که مدیران شبکه های اجتماعی حاضر نشوند مقررات ما را بپذیرند شرایط ادامه خواهد داشت

فیلتربرخیشبکههایاجتماعیمصوبهلازمالاجراست
    به گفته محمدجعفر منتظری چنانچه مشخص شود کسانی در جهت کشف حجاب و ولنگاری خط دشمن را دنبال می کنند دستگاه 

قضائی و امنیتی برخورد خواهند کرد

آمار سقط جنین در کشور
آمارهای سقط جنین در کشور نگران کننده 
است و همزمان با آن آمار تولد در کشور هم 
روند کاهشی دارد. از حدود یک میلیون تولد 
در سال ۹۹ به یک میلیون و ۱۰۰ تولد در 
۱۴۰۱ رسیده است. رئیس جمهوری هم اواخر 
فروردین آمارهای ارائه شده درباره سقط 
جنین را نگران کننده دانست و بر ضرورت 
اهتمام وزارت بهداشت نسبت به این موضوع 
و هماهنگی بیشتر با دستگاه قضائی برای 
برخورد با متخلفان در این زمینه تأکید کرد. 
بر اساس اعلام وزارت بهداشت بیش از ۸۰ 
درصد سقط جنین های غیرقانونی در خارج 
از مراکز درمانی و عمده آنها در خانه ها و از 
طریق قرص های خونریزی دهنده صورت 
می گیرد. صالح قاسمی، دبیر مرکز مطالعات 
راهبردی جمعیت با بیان اینکه سقط جنین 
ابعاد مختلفی دارد، درباره آمارهای این پدیده 
به همشهری آنلاین گفت: به طور میانگین 
سالانه ۳۵۰ هزار تا ۵۳۰ هزار مورد سقط 
جنین در کشور انجام می شود که از این میزان 
حدود ۱۰ تا ۱۲ هزار مورد مجوزدار است و 
توسط پزشکی قانونی انجام می شود. حدود 
۱۰ تا ۱۲ هزار مورد هم سقط غیرارادی است 
و بقیه آن سقط غیرقانونی و جنایی است که 
شامل دو دسته می شود. به گفته این پژوهشگر 
حوزه جمعیت، از حدود ۹۴ تا ۹۵ درصد سقط 
غیرقانونی ۳ تا ۴ درصد ناشی از روابط نامشروع 
و خارج از عرف و خانواده است اما ۹۱ تا ۹۲ 
درصد سقط جنین ها محصول نهاد خانواده 

مشروع است و این جای نگرانی بسیاری دارد.

درباره سامانه اهداکنندگان 
اسپرم 

معاون درمان وزارت بهداشت درباره اقدامات 
این وزارتخانه جهت طراحی سامانه سراسری 
مرتبط با اهدا کنندگان »اسپرم« و »تخمک« 
توضیح داد. سعید کریمی درباره موضوع اهدای 
تخمک و اسپرم در حوزه درمان ناباروری، 
گفت: هر کدام از این دو موضوع خود مباحث 
جداگانه دیگری از جمله مباحث حقوقی و 
شرعی را دارند. او افزود: کمیته اخلاق وزارت 
بهداشت موضوعات مرتبط با اهدای تخمک، 
اسپرم و جنین را پیگیری می کند تا به یک 
دستورالعمل واحد برسیم، موضوعات مرتبط 
با این امر بسیار پیچیده است و وزارت بهداشت 
درحال کار بر روی آن است. کریمی با اشاره به 
اینکه ثبت جنین و باروری سالم همین حالا هم 
در فرایندهای بهداشتی_درمانی ثبت می شود، 
اظهارکرد: اما اینکه برای اهداکنندگان اسپرم 
و تخمک هم سامانه سراسری طراحی کنیم 
هنوز اقدامی صورت نگرفته است تا مباحث 
حقوقی آن مرتفع شود. او با بیان اینکه در 
زمینه اهدای اسپرم و تخمک که یکی از راه های 
درمان ناباروری است، نظرات و فتاوی متفاوتی 
وجود دارد، بیان داشت: موضوع اهدای اسپرم 
به صورت دستورالعمل ابلاغ شده ای که همه 
مراکز درمانی بر آن صحه بگذارند، رخ نمی دهد، 
بلکه بر اساس فتاوی مختلف انجام می شود. 
باید با کمک کمیته اخلاق به یک دستورالعمل 
واحد برسیم تا موضوعات حقوقی و شرعی کنار 

یکدیگر قرار گیرند. 

افزایش نگران کننده بیماران 
کلیوی 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
با بیان اینکه در ۵ سال آینده تعداد بیماران 
کلیوی ۲ برابر می شوند، گفت: طول عمر و بقای 
بیماران با پیوند کلیه بیشتر از دیالیز است. 
همچنین هزینه های دیالیز بالاتر از پیوند کلیه 
است.  علیرضا زالی در جلسه علنی شورای شهر 
تهران به موضوع اهدای عضو اشاره کرد و افزود: 
ترویج فرهنگ اهدای عضو بسیار مهم است. در 
این زمینه در شورای شهر مصوبه ای تصویب 
شد. رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
در خصوص نارسایی کلیه گفت: بخشی از این 
بیماری به دلیل کم تحرکی و کبدچرب است و 
تقریبا ۱۵ هزار ایرانی بر اثر نارسایی کبد جان 
خود را از دست می دهند. متاسفانه فشارخون 
و دیابت دو عامل اصلی بروز نارسایی کلیه در 

کشور قلمداد می شود.

تلف شدن یک قلاده خرس
رئیس اداره حفاظت محیط  زیست شهرستان 
گرمی از تلف شدن یک قلاده خرس در شهرستان 
انگوت استان اردبیل خبر داد و گفت: شناسایی 
افراد دخیل در اتلاف این خرس در دستور کار 
است. وی افزود: ماموران یگان حفاظت محیط  
زیست شهرستان گرمی به محض اطلاع از موضوع 
بلافاصله به محل اعزام شدند و ملاحظه شد 
که خرس مذکور متاسفانه در نتیجه ساعت ها 
تعقیب توسط اهالی و به منظور فرار از دست 
تعقیب کنندگان، به دلیل خستگی مفرط، آزار 
و اذیت و مشکل تنفسی ناشی از این حادثه 
تلف شده است. رضا رحیمی با اشاره به ادعای 
برخی افراد این روستا مبنی بر حمله خرس به 
منازل مردم، بیان کرد: التبه این ادعا با توجه به 
هوش بالای این حیوان و پرهیز از قرار گرفتن در 
موقعیت های خطرناک، بعید به نظر می رسد از 
طرفی خرس های ماده که فرزند )توله( به همراه 
دارند، معمولا در صورت احساس خطر برای 
توله ها حالت تهاجمی به خود می گیرند، در 
حالی که خرس تلف شده، نر بوده و این اظهارات 

که به مردم، غیر محتمل است.

قدرت ا... محمدی، مدیرعامل سازمان آتش نشانی تهران در برنامه تهران 20 در خصوص آتش سوزی خیابان مولوی اظهارکرد: متأسفانه با 
توجه به حجم اجناسی که به صورت انباشته شده در این انبار 3000 مترمربعی دپو شده بود، حدود 6 ساعت است که آتش نشانان درگیر اطفا 
و لکه گیری هستند که باتوجه به حجم اجناس ممکن است تا صبح طول بکشد. محمدی، گفت: این ساختمان جزو ساختمان های پرخطری 
بود که در رصد نظارت ما بوده و بیش از 5 بار اخطار گرفته است، اما جزو 95 ساختمان نبوده است. ساختمان های ناایمن به پنج گروه تقسیم 
می شوند و این 95 ساختمان جزو گروه بسیار پرخطر هستند. مدیرعامل سازمان آتش نشانی تهران ادامه داد: در آخرین اخطار 23 اسفند 
سال گذشته دستورالعملی به این ساختمان دادیم، البته این ساختمان اولین نیست و آخرین هم نخواهد بود. او افزود: تقریبا بالای 11 هزار 
ساختمان درخطر داریم که تغییر کاربری دادند و منازل مسکونی را سوله و انبار کردند؛ آن هم در کوچه هایی که قابلیت امدادرسانی ندارند. 
محمدی خاطرنشان کرد: در بیش از 4 منطقه تهران مانند مناطق 12، 11، 15 و 16 از این دست ساختمان ها وجود دارد. او با بیان اینکه »ما یک 
به یک کوچه ها را برای شناسایی ساختمان های ناایمن رصد کردیم و به آنها اخطار دادیم«، گفت: دستگاه های دیگر نیز باید کمک کنند و 
اگر مالکان تمکین نکردند از طریق برخورد قضائی اقدام کنند. اعلام لیست 95 ساختمان مشکلی ندارد. محمدی تأکید کرد: باید هزینه را 
برای چنین افرادی بالا ببریم. برای همین ساختمان نیز از دستگاه قضائی خواستیم که اعلام جرم کند. او گفت: ما ضابط قضائی نیستیم و 

دستمان بسته است و برای این ساختمان هایی که عدم تمکین می کنند جرم انگاری نشده است. 

وقتی دبیر اتحادیه نانوایی یکی از مدیران سازمان نظام مهندسی می شود

غیر متخصص سالاری
یکی از اعضای شورای شهر تهران انتصاب برخی مدیران شهرداری تهران را 

برخلاف مقررات دانسته و بر ضرورت ورود جدی سازمان بازرسی تاکید کرده است

یکی از دلایل رعایت 
نشدن ایمنی در 

ساختمان ها، انتصاب و 
 حضور افراد غیر متخصص

 و متفرقه در بخش هایی 
مثل سازمان نظام 

مهندسی است


